

CLASSIFICATIONS

Classification of the CIK-FIA World Cup for Super-ICC:

1. Francesco Laudato (I) Birel-TM-V; 2. Roberto Toninelli (I) BRM-TM-V; 3. Andrea Benedetti (I) Tony Kart-CRS-D; 4. Alessandro Piccini (I) Tony Kart-Vortex-V; 5. Davide Fore (I) Tony Kart-Vortex-V; 6. Alessandro Sferrella (I) Top Kart-TM-V; 7. Ennio Gandolfi (I) Birel-TM-V; 8. Pierre Ragues (F) Swiss Hutless-SGM-V; 9. Manuel Renaudie (F) Swiss Hutless-SGM-V; 10. Sauro Cesetti (I) Birel-TM-V; 11. Marco Ardigo (I) Tony Kart-Vortex-V; 12. Andrea Spagni (I) MBA-TM-V; 13. Marino Spinozzi (I) Tony Kart-Vortex-V; 14. Benoît Pécasse (B) CRG-SGM-V; 15. Andreas Schrangl (A) Birel-Seven-V; etc.

Classification of the CIK-FIA European ICC Championship :

1. Erik Janis (CZ) Birel-TM-B 101 points;
2. Danny Bleek (NL) Energy-TM-B 90;
3. Stefano Albertini (I) Intrepid-TM-B 71;
4. Tony Lavanant (F) Birel-TM-B 66;
5. Cédric Spirgel (F) Birel-TM-B 58;
6. Eric Maillard (F) Sodi-TM-B 44;
7. Francesco Principe (I) Birel-TM-B 38;
8. Andrea Tonoli (I) Energy-TM-B 36;
9. Maik Kraske (D) Birel-TM-B 34;
10. Verdi Geurts (NL) CRG-TM-B 34;
11. Ernst Behrens (D) BRM-TM-B 31;
12. Jiri Navratil (CZ) CRG-Maxter-B 30;
13. Manuel Mazzarolo (I) BRM-TM-B 27;
14. Kevin Leijtens (NL) MS Kart-TM-B 25;
15. Martin Frasnelli (I) Birel-TM-B 23; etc.

Winners: Bleek (2), Lavanant (2), Janis (1), Albertini (1)

Classification of the CIK-FIA European Junior Championship :

1. Michael Christensen (DK) Gillard-Parilla-B;
2. Nigel Melker (NL) CRG-Parilla-B;
3. Charles Pic (F) Birel-Parilla-B;
4. Laurens Vanthoor (B) Birel-Parilla-B;
5. Marco Zipoli (I) Tony Kart-Parilla-B;
6. Jose Cunill (E) CRG-Parilla-B;
7. Rudy Van Buren (NL) Swiss Hutless-Parilla-B;
8. Aleix Alcaraz (E) Intrepid-Parilla-B;
9. Andre Hauke (D) CRG-Parilla-B;
10. Jose Cautela (P) CRG-Parilla-B;
11. Kevin Bole Besançon (CH) Tony Kart-Parilla-B;
12. Matias Laine (FIN) Maranello-Parilla-B;
13. Loïc Reguillon (F) Sodi-Parilla-B;
14. Kazeem Manzur (GB) CRG-Parilla-B;
15. Evgeny Novikov (RUS) Gillard-Parilla-B; etc.

The full results of all the CIK-FIA Championships are available on www.cikfia.com (www.cikfia.com/ChampionshipHome.htm)

PRESENTATION

Laudato, Janis and Christensen honoured

While the result of the Super ICC World Cup organised in Sarno was not very surprising, one is forced to recognise that the situation was trickier than planned for the firm favourite, namely Francesco Laudato.

In practice, Benedetti, Manetti and Cozzaglio got ahead of him and, at the end of the qualifying heats, he was second behind Cozzaglio. Laudato did start from pole in the final but he was under tremendous pressure from Benedetti, Cozzaglio and Piccini in the first laps without managing to gain a substantial lead over his opponents.

The fight between his three chasers who, however, were team-mates, was to turn to his advantage when Benedetti, Fore and Cozzaglio bumped into each other on lap 8. While Cozzaglio lost all his chances in the misadventure, Laudato took advantage of this to isolate himself in the lead.

During the next laps, Benedetti slowly caught up before being unable to keep the pace and even having to give up his 2nd place to Roberto Toninelli. Despite a fine effort at the end of the race, which earned him the lap record, Toninelli did not manage to catch up with Laudato. The latter, who already was the local hero, crossed the line as the winner under "his" public's ovations, thus winning his second World Cup in three years.

As well as his team-mate Laudato, Ennio Gandolfi was considered as favourite; he was classified seventh in spite of qualifying for the final phase at the last minute via the second chance heat.

In the ICC category, the younger sister of Super ICC, the Dutchman Dany Bleek won both races, and Erik Janis was crowned European Champion. Janis is the second Czech driver to win a European title in Karting, 25 years after Milan Simak!

13 to 15 years old Juniors also fought over the European Championship title in Sarno. Thanks to the freshness of these drivers, the final was action-packed and there were many changes of leaders.

The Dane Michael Christensen came up from sixth and ended up winning a race which was initially livened up by the Czech Groman and the Dutchman Melker.

Two laps from the finish, there were still 7 drivers fighting neck to neck for victory, but a collision between the Czech Groman and Britain's Millroy separated these competitors. After a superb overtaking manoeuvre on the Frenchman Pic two corners from the finish line, the Dutch driver Melker landed second place behind Christensen.

CLASSEMENTS

Classement final de la Coupe du Monde CIK-FIA de Super-ICC

1. Francesco Laudato (I) Birel-TM-V; 2. Roberto Toninelli (I) BRM-TM-V; 3. Andrea Benedetti (I) Tony Kart-CRS-D; 4. Alessandro Piccini (I) Tony Kart-Vortex-V; 5. Davide Fore (I) Tony Kart-Vortex-V; 6. Alessandro Sferrella (I) Top Kart-TM-V; 7. Ennio Gandolfi (I) Birel-TM-V; 8. Pierre Ragues (F) Swiss Hutless-SGM-V; 9. Manuel Renaudie (F) Swiss Hutless-SGM-V; 10. Sauro Cesetti (I) Birel-TM-V; 11. Marco Ardigo (I) Tony Kart-Vortex-V; 12. Andrea Spagni (I) MBA-TM-V; 13. Marino Spinozzi (I) Tony Kart-Vortex-V; 14. Benoit Pécasse (B) CRG-SGM-V; 15. Andreas Schranagl (A) Birel-Seven-V; etc.

Classement final du Championnat d'Europe CIK-FIA d'ICC

1. Erik Janis (CZ) Birel-TM-B 101 points; 2. Danny Bleek (NL) Energy-TM-B 90; 3. Stefano Albertini (I) Intrepid-TM-B 71; 4. Tony Lavanant (F) Birel-TM-B 66; 5. Cédric Spirgel (F) Birel-TM-B 58; 6. Eric Maillard (F) Sodi-TM-B 44; 7. Francesco Principe (I) Birel-TM-B 38; 8. Andrea Tonoli (I) Energy-TM-B 36; 9. Maik Kraske (D) Birel-TM-B 34; 10. Verdi Geurts (NL) CRG-TM-B 34; 11. Ernst Behrens (D) BRM-TM-B 31; 12. Jiri Navratil (CZ) CRG-Maxter-B 30; 13. Manuel Mazzarolo (I) BRM-TM-B 27; 14. Kevin Leijtens (NL) MS Kart-TM-B 25; 15. Martin Frasnelli (I) Birel-TM-B 23; etc.

Winners: Bleek (2), Lavanant (2), Janis (1), Albertini (1)

Classement final du Championnat d'Europe CIK-FIA des Juniors

1. Michael Christensen (DK) Gillard-Parilla-B; 2. Nigel Melker (NL) CRG-Parilla-B; 3. Charles Pic (F) Birel-Parilla-B; 4. Laurens Vanthoor (B) Birel-Parilla-B; 5. Marco Zipoli (I) Tony Kart-Parilla-B; 6. Jose Cunill (E) CRG-Parilla-B; 7. Rudy Van Buren (NL) Swiss Hutless-Parilla-B; 8. Aleix Alcaraz (E) Intrepid-Parilla-B; 9. Andre Hauke (D) CRG-Parilla-B; 10. Jose Cautela (P) CRG-Parilla-B; 11. Kevin Bole Besançon (CH) Tony Kart-Parilla-B; 12. Matias Laine (FIN) Maranello-Parilla-B; 13. Loïc Reguillon (F) Sodi-Parilla-B; 14. Kazeem Manzur (GB) CRG-Parilla-B; 15. Evgeny Novikov (RUS) Gillard-Parilla-B; etc.

Les classements complets de tous les Championnats CIK-FIA sont disponibles sur www.cikfia.com (www.cikfia.com/ChampionshipHome.htm).

PRÉSENTATION

Laudato, Janis et Christensen à l'honneur

Si la Coupe du Monde de Super ICC organisée à Sarno a livré un résultat sans grande surprise, force est de reconnaître que la partie fut moins facile que prévu pour le grandissime favori qu'était Francesco Laudato. Aux essais, il fut devancé par Benedetti, Manetti et Cozzaglio et au terme des manches qualificatives, il pointait en seconde position derrière Cozzaglio. Laudato s'élançait certes en tête de la finale, mais subissait une énorme pression de la part de Benedetti, Cozzaglio et Piccini dans les premiers tours, sans parvenir à se ménager le moindre mètre d'avance. La lutte entre ses trois poursuivants, pourtant équipiers, allait lui être profitable, quand Benedetti, Fore et Cozzaglio se bousculaient au 8^{ème} tour. Tandis que Cozzaglio perdait toutes ses chances dans la mésaventure, Laudato en profitait pour s'isoler en tête. Au cours des quelques tours suivants, Benedetti refaisait lentement son retard, avant de perdre le rythme et même de devoir céder sa 2^{ème} place à Roberto Toninelli. Malgré un bel effort en fin de course, qui lui a valu le record du tour, Toninelli ne parvenait pas à rejoindre Laudato. Ce dernier, en régional de l'étape, franchissait la ligne en vainqueur sous les ovations de «son» public et remportait sa deuxième Coupe du Monde en trois ans.

Considéré comme favori au même titre que son équipier Laudato, Ennio Gandolfi s'est classé septième malgré une qualification in extremis, via le repêchage, en phase finale.

Petite sœur de la Super ICC, la catégorie ICC a vu la double victoire du Néerlandais Dany Bleek et le couronnement au Championnat d'Europe d'Erik Janis. Janis est le second pilote tchèque à remporter un titre européen en Karting, 25 ans après Milan Simak!

Les Juniors de 13 à 15 ans disputaient aussi à Sarno leur Championnat d'Europe. La fraîcheur des pilotes aidant, la finale fut riche en rebondissements et changements de leaders. Le Danois Michael Christensen finissait par émerger en vainqueur d'une course qui l'a vu remonter de la sixième place et qui a été animée dans sa première phase par le Tchèque Groman et Néerlandais Melker.

A deux tours de l'arrivée, ils étaient 7 pilotes encore roues dans roues pour la victoire, mais un accrochage entre le Tchèque Groman et le Britannique Millroy faisait exploser le convoi. Au prix d'un superbe dépassement du Français Pic à deux virages de l'arrivée, le Néerlandais Melker décrochait la 2^{ème} place, derrière Christensen.